
P R O T O K Ó Ł  

---------------------------------  

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach           

odbytego w dniu  29.07.2024 r. o  godz. 15.00                                           

w Urzędzie Miejskim w Łazach, ul. Traugutta 15 

  

Nieobecni Radni na posiedzeniu:  

- Radny Rafał Lach 

- Radna Wiesława Majczak 

- Radna Anna Szkliniarz 

- Radna Justyna Snopek 

 

Listy obecności w załączeniu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas otwarł posiedzenie, powitał  

przybyłych i poinformował, że tematem  jest:   

  

1. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej w Łazach. 

2. Sprawy różne.  

 

Radni nie wnieśli uwag i propozycji zmian do porządku obrad posiedzenia.  

Ad.1. 

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak poniżej: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łazy                                      
     na lata 2024-2033. 
 

Pani Anna Furman Skarbik Gminy Łazy powiedziała, że niniejszą uchwałą proponuje 

się dokonać zmian w przedsięwzięciach wieloletnich, wydatkach na programy, projekty lub 

zadania pozostałe, polegające na:  

- skorygowaniu łącznej wartości zadania, limitu wydatków na 2024 oraz limitu 

zobowiązań dla zadania „Przebudowa ul. Bocznej w Wysokiej" o kwotę 2.415,65 zł,                                    

w związku ze zmniejszeniem kwoty wynikającej z promesy. 

 

Radna Renata Supernak poprosiła o wyjaśnienie zagadnienia związanego z udzieloną 

promesą na zadanie „Przebudowa ul. Bocznej w Wysokiej”. 

 

Pani Anna Furman Skarbnik Gminy powiedziała, że w chwili składania zadania do 

realizacji do Polskiego Ładu oszacowana była wartość zadania na podstawie kosztorysu. 

Aby móc rozpocząć postępowanie przetargowe musiała być udzielona wstępna promesa, 



która stanowiła 85 % wartości zadania. Natomiast po rozstrzygnięciu przetargu wartość 

zadania jest mniejsza, więc maksymalna wartość dofinansowania jest do wysokości 

faktycznej realizacji zadania i jest niższa o 2415,65 zł. 

  

Komisji Budżetowa jednogłośnie pozytywnie ( 4 głosy za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łazy na 

lata 2024-2033. 

 

2.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na rok 2024. 

 

Pani Anna Furman Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że niniejszym projektem 

uchwały proponuje się:  

1. dokonać zmian w planie dochodów budżetowych, polegających na:  

a) zmniejszeniu planu dochodów o 2.415,65 zł, z tytułu korekty kwoty dofinansowania na 

realizację zadania "Przebudowa ul. Bocznej w Wysokiej" (60016),  

b) przeniesieniu planu dochodów związanych z realizacją zadania „Zapobieganie kryzysowi 

wodnemu ..." z rozdziału 90001 do rozdziału 01043 - zgodnie z miejscem realizacji zadania, 

tj. teren miasta i wsi;  

2. dokonać zmian w planie wydatków budżetu polegających na zwiększeniu wydatków 

budżetowych o kwotę 447.584,35 zł, w tym:  

- zwiększenie kwoty dotacji dla Miejskiego Ośrodka Kultury w wysokości 250.000,00 zł. 

(92106); 

- zwiększenie kwot dotacji dla niepublicznych placówek oświatowych na realizację zadań 

wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy o kwotę                     

200.000,00 zł (80149 i 80150),  

- zmniejszenie wydatków na zadanie „Przebudowa ul. Bocznej w Wysokiej” o kwotę                  

2.415,65 zł (60016),  

3. zwiększyć planowany deficyt budżetu o kwotę 450.000,00 zł, w tym:  

- zwiększenie finansowania deficytu uruchomionymi wolnymi środkami, jako nadwyżką 

środków pieniężnych na rachunkach bieżących budżetu wynikających z rozliczenia kredytów 

z lat ubiegłych w wysokości 450.000,00 zł;  

4. w zakresie planowanych przychodów budżetu dokonać:  

a) zwiększenia planowanych przychodów z tytułu uruchomienia wolnych środków, jako 

nadwyżki środków pieniężnych na rachunkach bieżących budżetu wynikających z rozliczenia 

kredytów z lat ubiegłych w wysokości 450.000,00 zł;  

5. uaktualnić załączniki:  

- dotacji planowanych do udzielenia z budżetu gminy podmiotom należącym i nienależącym 

do sektora finansów publicznych,  

- zadań realizowanych z wyodrębnionych środków do dyspozycji sołectw na 2024 r.,  

- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19,  

- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków Funduszu 

Pomocy. 

 



Radna Renata Supernak zabrała głos w sprawie zwiększenia kwoty dotacji dla Miejskiego 

Ośrodka Kultury w wysokości 250.000,00 zł. – Radna jest przeciwna udzielenia dotacji                        

i poprosiła o przedstawienie wniosku o zwiększenie kwoty dotacji jeszcze przed sesją.  

 

Pani Skarbnik Anna Furman odpowiedziała, że zwiększenie kwoty dotacji dla MOK w Łazach 

wynika z wniosku złożonego przez Dyrektora. Plan złożony do projektu budżetu na 2024 r. 

na kwotę 1350 tyś. zł  był wyższy aniżeli plan, który został przyjęty do Uchwały budżetowej 

na 2024 r. tj. 950 tyś. zł. W składanym planie na 2024 r. nie  uwzględniono imprez 

kulturalnych, natomiast po zakończonym roku budżetowym 2023 zostały wolne środki 

finansowe. W związku z tym organizowanie takich imprez wiąże się ze zwiększeniem planu 

dotacji dla MOK  w roku bieżącym. MOK złożył wniosek na 350 tyś. zł natomiast proponuje 

się zwiększyć plan dotacji na kwotę 250 tyś. zł. 

 

Radna Marta Grzesica zapytała o zwiększenie kwot dotacji dla niepublicznych placówek 

oświatowych na realizację zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki                       

i metod pracy o kwotę 200.000,00 zł. 

 

Pani Skarbnik Anna Furman odpowiedziała, że dotacja dla placówek niepublicznych 

ustalana jest na podstawie szacunków ile dzieci do placówek publicznych uczęszcza. 

Natomiast podczas roku szkolnego dokonuje się zmian np. przybywa dzieci z orzeczeniem, 

zwiększa się liczba dzieci, zwiększenie wynagrodzeń dla nauczycieli na początku roku. 

Placówki niepubliczne otrzymują dotację na podstawie wyliczeń z metryczki oświatowej, 

która wzrosła i z tego wynika zwiększenie kwot dotacji na realizację zadań wymagających 

stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy o kwotę 200.000,00 zł. 

 

Radna Renata Supernak zapytała w jakim procencie dofinansowujemy placówki 

niepubliczne.  

 

Burmistrz Maciej Kaczyński odpowiedział, że w 150% według metryczki subwencji  

oświatowej. 

 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie ( 3 głosy za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na rok 2024. 

 

3. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/70/15 Rady Miejskiej w Łazach                   

     z dnia 29 czerwca 2015 roku w sprawie ustalenia zasad poboru podatku rolnego,  

     podatku leśnego i podatku od nieruchomości. 

 

Pani Anna Furman Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że niniejszym projektem 

uchwały proponuje się dokonać zmiany inkasentów w sołectwie w związku  z wyborem 

nowych sołtysów:  

- Niegowonice ( Jakub Wątor)  

- Kuźnica Masłońska (Monika Kowalczyk) 

 

Głosowanie odbędzie się na sesji. 

 



4. Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia/niewyrażenia zgody na udzielenie ulgi w spłacie  

      należności cywilnoprawnej. 

 

Najemca zarejestrowany pod nr 8981 i 15207  zmarł  w  2011 r. 

Zaległości czynszowe obejmują okres od 2004 - 2010 r. Prowadzone postępowania 

egzekucyjne nie doprowadziły do ściągnięcia choćby części zaległości i zostały umorzone. 

Spadkobiercy nie są Gminie znani, ustalenie kręgu spadkobierców byłoby możliwe po 

przeprowadzeniu postępowania spadkowego, co wiązałoby się z poniesieniem dalszych 

kosztów. W przypadku braku spadkobierców spadek przypadłby Gminie, która to 

odpowiadałaby za długi spadkowe do wysokości masy spadkowej a ta, musiałaby zostać 

ustalona na podstawie złożonego wniosku i wniesieniu stosownych opłat. 

Z racji tego, że według wiedzy Gminy dłużnicy nie pozostawił majątku a jedynie długi, 

doszłoby do sytuacji, w której Gmina ponosząc koszty postępowania spadkowego nie 

odzyskałaby żadnych należności. 

 

Głosowanie odbędzie się na sesji. 

 

5. Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia/niewyrażenia zgody na udzielenie ulgi w spłacie  

      należności cywilnoprawnej. 

 

Najemcy zarejestrowani pod nr 9114 nie żyją. Jeden z najemców zmarł w 2018 r., 

drugi w 2021 r.  Zaległości czynszowe obejmują okres od 2005 - 2006 r. oraz od 2011 - 

10.2021 r. Prowadzone postępowania egzekucyjne były umarzane z uwagi na bezskuteczność 

egzekucji. Postępowania te nie doprowadziły do ściągnięcia nawet części należności objętych 

nakazami zapłaty. 

W toku egzekucji nie ujawniono jakiegokolwiek mienia, z którego byłaby możliwa egzekucja. 

Z informacji uzyskanych z Sądu Rejonowego w Zawierciu wynika, że przed sądem nie toczyły 

się żadne postępowania mające na celu stwierdzenie nabycia spadku, nie zostały 

zarejestrowane żadne oświadczenia o odrzuceniu bądź przyjęciu spadku po zmarłych. 

Gminie znane są dwie osoby, które są ustawowymi spadkobiercami zmarłych dłużników. 

Spadkobiercy Ci są także zadłużeni wobec Gminy Łazy z tytułu należności czynszowych. 

Prowadzone postępowania także nie wykazują składników, z których można skutecznie 

egzekwować ich zadłużenie. Spadkobiercy odpowiadają za długi spadkowe wyłącznie do 

wartości aktywów spadkowych. Skład masy spadkowej ustala sąd lub komornik na wniosek 

o sporządzenie spisu inwentarza, co wiąże się z poniesieniem kosztów przez Gminę. 

Z racji tego, że według wiedzy Gminy dłużnicy nie pozostawił majątku a jedynie długi, 

doszłoby do sytuacji, w której Gmina ponosząc koszty postępowania spadkowego nie 

odzyskałaby żadnych należności, ponieważ spadkobiercy nie odziedziczyli żadnych aktywów, 

z których mogliby uregulować zobowiązania względem Gminy. 

 

Radna Renata Supernak powiedziała, że nie toczą się żadne postepowania w tej sprawie, 

ustawowi spadkobiercy żyją i nie odrzucili spadku, więc radna nie udzieliłaby ulgi w sprawie 

spłaty należności.  

 



Burmistrz powiedział, że zadłużenie jest na mieszkaniu komunalnym, ustawowi 

spadkobiercy odpowiadają do wysokości majątku spadkowego, którzy tez są zadłużeni wobec 

gminy.  

 

Głosowanie odbędzie się na sesji. 

 

6. Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia/niewyrażenia zgody na udzielenie ulgi w spłacie  

      należności cywilnoprawnej. 

 

Najemca zarejestrowany jest pod nr 9204. 

Zaległości czynszowe obejmują okres od 04.2008 - 04.2009 r. i były objęte nakazem zapłaty 

w postępowaniu upominawczym i opatrzone klauzulą wykonalności. Prowadzone 

postępowanie egzekucyjne zostało umorzone z uwagi na bezskuteczność egzekucji. 

W toku postępowania egzekucyjnego nie ustalono żadnego majątku dłużnika, z którego 

można dokonać skutecznej egzekucji. W trakcie czynności terenowych nie ustalono 

przedmiotów przedstawiających wartość handlową. Zajęcie jedynej ustalonej przez organ 

egzekucyjny wierzytelności przysługującej dłużnikowi również okazało się bezskuteczne. 

Tym samym stało się oczywiste, że z egzekucji nie uzyska się sumy wyższej od kosztów 

egzekucyjnych, co stało się podstawą do umorzenia. Postępowanie nie doprowadziło do 

ściągnięcia nawet części należności objętych nakazem zapłaty. 

Wobec dłużnika toczą się także inne egzekucje oparte na kolejnych tytułach wykonawczych 

obejmujących zaległości czynszowe względem Gminy Łazy obejmujące inny okres. Na ten 

moment egzekucja również jest bezskuteczna, co wskazuje na brak zmiany sytuacji 

majątkowej dłużnika pomimo upływu lat. 

Powyższe uzasadnia umorzenie długu z urzędu w oparciu o art. 56 ust. 1 pkt 3 ustawy                                   

o finansach publicznych. 

 

Głosowanie odbędzie się na sesji. 

 

7. Podjęcie uchwały  w sprawie odstąpienia od przetargowego zawarcia umów dzierżawy  

    nieruchomości.  

  

      Pan Przemysław Hrehorowicz Kierownik wydziału Gospodarowania Nieruchomościami 

powiedział, że Stowarzyszenie Jurajskiego Klubu Lotniczego z siedzibą w Niegowoniczkach 

oraz Okręg Polskiego Związku Wędkarskiego w Katowicach wystąpiły z wnioskami                                   

o dzierżawę gruntów stanowiących własność Gminy Łazy na okres dłuższy niż 3 lata. Zgodnie 

z art.37 ust.4 ustawy o gospodarce nieruchomościami umowa dzierżawy na czas dłuższy niż 

3 lata bez trybu przetargowego może być dokonana za zgodą Rady. Stowarzyszenie 

Jurajskiego Klubu Lotniczego posiada już w dzierżawie tereny obejmujące nieruchomości     

nr 3111, 3355, 2923, 2924, 2925 w Niegowoniczkach o powierzchni  10,7950 ha, na podstawie 

umowy dzierżawy z dnia 28.05.2018 r. , zawartej na czas nieoznaczony. Stowarzyszenie 

Jurajskiego Klubu Lotniczego prowadzi swoją działalność na w/w terenach korzystając już z 

urządzonego i czynnego lądowiska sportowego. Proponowana do dzierżawy dalsza część 

terenu tj. część działek 3339, 3114 o łącznej powierzchni 1,8000 ha, jest związana z pracami 

dotyczącymi wytyczenia pasa startowego, którego zadaniem jest zwiększenie bezpieczeństwa 

ruchu lotniczego oraz zmniejszenie uciążliwości związanych z hałasem dla mieszkańców 



Niegowonic i Niegowoniczek. W swych działaniach Jurajski Klub Lotniczy kładzie duży 

nacisk na rozwój lądowiska  w Niegowoniczkach.  

Okręg Polskiego Związku Wędkarskiego w Katowicach działający w Naszej Gminie już 

od wielu lat ponowił prośbę o przedłużenie aktualnej dzierżawy terenu, który to użytkował 

na podstawie wcześniejszych umów dzierżaw z 12.07.2004 r. i 01.09.2014 r. Okręg Polskiego 

Związku Wędkarskiego z Katowic ponowo wystąpił z prośbą o zawarcie umowy 

dzierżawionego terenu Łazach przy ul. Wiejskiej, na kolejne 10 lat celem kontynuacji 

dzierżawy. Długoletnia umowa dzierżawy umożliwi perspektywiczne zarządzanie środkami 

na infrastrukturę oraz poprawę racjonalności prowadzenia zarybień, uprawiania 

amatorskiego połowu ryb przez wędkarzy. Koło Polskiego Związku Wędkarskiego nr 34 Łazy 

oprócz działalności wędkarskiej prowadzi zajęcia rekreacyjno – sportowe w zakresie pracy                             

z dziećmi i młodzieżą w ramach utworzonej Młodzieżowej Szkółki Wędkarskiej oraz 

wieloletniej realizacji zadań publicznych z obszaru kultury fizycznej, turystyki i rekreacji. 

Umowa zawierać będzie wzmiankę o możliwości wstrzymania / rozwiązania umowy                              

w przypadku ewentualnego remontu zbiornika. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

- Radna Renata Supernak i Radna Anna Garbarczuk zapytały czy udzielając dzierżawy                                   

na 10 lat Związkowi Wędkarskiemu nie będzie  kolidowało z ewentualną inwestycją na 

terenie zalewu.  

 

Burmistrz powiedział, że Związek Wędkarski będzie dzierżawił taflę zbiornika aby mógł 

prowadzić gospodarkę rybacką. Jest to zbiornik otwarty, przyjeżdżają osoby z całego terenu 

katowickiego. Koło wędkarzy bardzo dobrze dba o zalew, teren wokół jest utrzymany                           

w należytym porządku. W przypadku gdy pojawią się środki zewnętrzne na tzw. rewitalizację 

zalewu – odmulenie i zagospodarowanie terenu wokół to w umowie będzie zapis, że na czas 

remontu dzierżawa będzie rozwiązana. Jest to kontynuacja dzierżawy przez związek.   

 

- Radny Adrian Ciosek zapytał czy przy organizacji imprez nad zalewem wędkarze mogą mieć 

pretensje, że zakłóca się im spokój podczas łowienia. 

 

Burmistrz powiedział, że terenem wokół zalewu zarządza OSIR w Łazach i odpowiednio 

wcześnie zgłaszane są i podpisywane są umowy na użyczenie terenu pod imprezę plenerową.   

 

- Radna Barbara Starczynowska w sprawie lądowiska w Niegowoniczkach, jak będzie 

przebiegał.  

 

Pan Przemysław Hrehorowicz powiedział, że mieszkańcy składali wnioski do właścicieli 

lądowiska aby zmienić miejsce, stronę lądowania samolotów, które odbywały się od  

Niegowonic wywołując ogromny hałas.  Jurajski Klub będzie budował nowy pas startowy 

prostopadły do obecnego aby zmniejszyć hałas nad Niegowoniczkami. 

 

Burmistrz powiedział, że w chwili obecnej pas startowy jest równoległy do drogi 

wojewódzkiej, natomiast nowy będzie prostopadły. Start i lądowanie samolotów czy 

paralotni będzie odbywał się  w stronę niezamieszkałą – Pustyni Błędowskiej.  

 



Komisja Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie                      

( 3 głosy za ) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie odstąpienia od 

przetargowego zawarcia umów dzierżawy nieruchomości.  

 

8. Podjęcie uchwały  w sprawie uchylenia Uchwały nr XLVII/313/2023 Rady Miejskiej                          

     w Łazach z dnia 22 lutego 2023 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany  

     Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego dla terenu miasta  

     i gminy Łazy. 

 

        Pan Przemysław Hrehorowicz Kierownik wydziału Gospodarowania Nieruchomościami 

powiedział, że niniejszą uchwałę podejmuje się na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 5 ustawy                          

z dnia 8 marca 1990 r., o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 609  z późn. zm.)                    

i art. 9 ust. i ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 977 z późn. zm.), przyznających radzie gminy 

wyłączne prawo stanowienia w sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady 

gminy, w tym podejmowania uchwał o przystąpieniu do sporządzania zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy (zapis przed zmianą). 

Kompetencje rady gminy w zakresie planowania przestrzennego ustawodawca zawarł 

w art. 3 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, zgodnie z którym 

„kształtowanie i prowadzenie polityki przestrzennej na terenie gminy, w tym uchwalanie 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy oraz 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, z wyjątkiem morskich wód 

wewnętrznych, morza terytorialnego i wyłącznej strefy ekonomicznej oraz terenów 

zamkniętych, należy do zadań własnych gminy". 

W związku ze zmianą przepisów prawa w zakresie planowania przestrzennego, 

których konsekwencją jest wygaszenie istniejących Studiów uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego od 1 stycznia 2026 r. i zastąpienia ich Planami Ogólnymi 

zasadnym jest odstąpienie od procedowania zmiany w/w studium. 

 

Głosowanie odbędzie się na sesji. 

 

9. Podjęcie uchwały  w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Łazy. 

 

       Pan Przemysław Hrehorowicz Kierownik wydziału  Gospodarowania Nieruchomościami 

powiedział, że przedmiotem regulacji jest uchwała o przystąpieniu do sporządzenia planu 

ogólnego gminy Łazy. Obszar objęty projektem obejmuje obszar w granicach 

administracyjnych gminy Łazy. 

Ustawa z dnia 7 lipca 202 3r. o (Dz. U. 2023 r. poz. 1688) wprowadziła zasadniczą zmianę                       

w dotychczasowym systemie planowania przestrzennego. Zgodnie z przedmiotową ustawą, 

uchwalenie planu ogólnego gminy wymagane jest do 31 grudnia 2025 r. Po tym terminie 

zakończy się okres przejściowy pomiędzy obowiązującym systemem, a nowym ładem 

prawnym w zakresie planowania przestrzennego. Studia uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gmin, zachowają moc jedynie do dnia wejścia w życie 

planu ogólnego w danej gminie, ale nie dłużej niż do dnia 31 grudnia 2025 r. 

Ustalenia zawarte w planie ogólnym będą wiążące zarówno dla planów miejscowych jak i dla 

decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu. 



W związku z powyższym sporządzenie planu ogólnego konieczne jest między innymi ze 

względu na niedługi termin wygaśnięcia studium ale również z braku możliwości jego zmiany 

w świetle nowej ustawy, co może wpłynąć na rozwój nowej zabudowy, jak również ograniczyć 

perspektywy dalszego rozwoju przestrzennego i gospodarczego gminy. 

Biorąc pod uwagę powyższe należy uznać, iż podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia planu ogólnego gminy Łazy jest w pełni uzasadnione. 

 

Głosowanie odbędzie się na sesji. 

 

10. Podjęcie uchwały  w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Łazy  

        na lata 2024-2027. 

 

Pani Marta Majka przedstawiciel IGO Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 

(IGO-Instytut Gospodarowania Odpadami) omówiła Program Ochrony Środowiska dla 

Gminy Łazy na lata 2024 - 2027. Program ten stanowi aktualizację dokumentu przyjętego 

Uchwałą Nr XV/101/2020 Rady Miejskiej w Łazach z dnia 27 maja 2020 r. w sprawie 

przyjęcia Programu ochrony środowiska dla Gminy Łazy na lata 2020 - 2023. Podstawą 

prawną opracowania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Łazy na lata 2024-2027               

jest art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska (t.j. Dz.U.                        

z 2024 r. poz. 54 z późn. zm.), który nakłada na organy wykonawcze gmin obowiązek 

sporządzania gminnych programów ochrony środowiska. Wyznaczone w Programie cele                      

i kierunki interwencji są zgodne z celami i kierunkami określonymi w „Polityce Ekologicznej 

Państwa 2030 – strategii rozwoju w obszarze środowiska i gospodarki wodnej” oraz                             

w „Programie Ochrony Środowiska dla Gminy Łazy na lata 2020-2023”, a także                                        

w „Programie Ochrony Środowiska dla Powiatu Zawierciańskiego na lata 2024 - 2027                            

z perspektywą do 2031” i innymi strategicznymi dokumentami nadrzędnymi. 

Program Ochrony Środowiska jest podstawowym narzędziem precyzującym działania                        

w sektorze środowiska na terenie miasta/gminy. Według założeń, przedstawionych                               

w niniejszym opracowaniu, sporządzenie Programu doprowadzi do dalszej poprawy stanu 

środowiska naturalnego, efektywnego zarządzania środowiskiem, zapewni skuteczne 

mechanizmy chroniące środowisko przed degradacją, a także stworzy warunki dla wdrożenia 

wymagań obowiązującego, w tym zakresie prawa. 

Program Ochrony Środowiska, wyznacza cele i zadania, które odnoszą się do aspektów 

środowiskowych, usystematyzowanych według priorytetów. Dokument ten wspomaga 

dążenie do uzyskania w gminie sukcesywnego ograniczenia degradacji środowiska, ochronę 

i rozwój jego walorów oraz racjonalne gospodarowanie zasobami środowiska                                                  

z uwzględnieniem konieczności jego ochrony. Stan docelowy, w tym zakresie, nakreśla 

Program Ochrony Środowiska, a ocenę efektów jego realizacji, zgodnie z ustawą Prawo 

ochrony środowiska, dokonuje się okresowo, co 2 lata. W opracowaniu znajduje się 

charakterystyka poszczególnych komponentów środowiska, ocena ich stanu aktualnego oraz 

określenie stanu docelowego. Identyfikacja potrzeb w zakresie ochrony środowiska,                                      

w odniesieniu do obowiązujących przepisów prawnych, polega na sformułowaniu celów 

nadrzędnych oraz strategii ich realizacji (kierunków interwencji i zadań szczegółowych).                     

Na tej podstawie opracowywane są harmonogramy realizacji działań własnych                                              

i monitorowanych, przedstawiające listę przedsięwzięć, jakie zostaną zaplanowane do 

realizacji na terenie Gminy Łazy. 



Radni zabrali głos w dyskusji w poniższych sprawach: 

- dzikie wysypiska śmieci w gminie Łazy; 

- kontrole przeprowadzane przez pracowników urzędu pod względem opróżniania                                   

i szczelności szamb; 

- systemy ogrzewania domów – piece, fotowoltaika, pompy ciepła; 

Ad.2.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas zapoznał Radnych                                      

z korespondencją jaka wpłynęła w okresie międzysesyjnym.   

Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady.  

W sprawach różnych głos zabrali następujący radni: 

- Radna Barbara Starczynowska w sprawie pisma z komisariatu policji w Łazach dot.    

   poprawy stanu bezpieczeństwa mieszkańców gminy Łazy oraz projektu OZE gminie Łazy;  

- Radna Marta Grzesica w sprawie  ul. Tuwima w Chruszczobrodzie – zalewane posesje przez   

   wody opadowe; 

- Radna Renata Supernak w sprawie odbioru materiałów z poszycia dachowego, gdzie można  

   oddać; 

- Radna Maria Stempel w sprawie ul. Mickiewicza i ul. Kolejowej w Łazach; 

- Radna Anna Garbarczuk w sprawie otwarcia i funkcjonowania żłobków w Łazach. 

 

Na tym posiedzenie zakończono.  

  

Protokół sporządziła:  Iwona Kurzeja   

                                                                                                                      Przewodniczący  

   Rady Miejskiej w  Łazach  

 

        /-/   Dariusz Tabas  


